
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 
Hermed indkaldes til ordinært skolebestyrelsesmøde 

22. marts 2023 kl. 17.30 – 20.00 

Mødet afholdes på lærerværelset  

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, 

Kristian Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, 

Gitte Olsen, Jonas Fisker, to elevrepræsentanter: Julie Bro Jöhncke og Christopher Jensen-Holm 

Afbud: Lars Salling, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Fælles ansvar 

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt 
  

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 24.1.2023 
Referatet er godkendt 

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

2.1 Høring om det kommunale budget 

Skolebestyrelsen skal udtale sig om det kommunale budget. 

Skolerådet afgiver også høringssvar ift. det kommunale budget.  

 

Høringsmaterialet udkommer d. 24/3.  

 

Gitte Rasmussen redegjorde for, hvad hun vidste om de kommende 

budgetreduktioner.  

 

Budgettet skal reduceres med ca. 1% i 2023 og 2,4% i 2024.  

 

Markante forslag budgetreduktioner på kommunalt niveau:  

• Der oprettes fire færre børnehaveklasser, og derudover 

sammenlægges klasser på Lundtofte Skole og 

Lindegårdsskolen.  

 

• Naturfagsstrategien reduceres 

 

• Der skal reduceres personale i det kommunale læsecenter.  

 



• Derudover foreslås reduktioner på budgetrammen.  

 

Center for areal og ejendom indstiller til besparelser, som har 

konsekvenser på skolerne:  

 

• På Virum Skole skal vi fremadrettet kun have én tekniske 

servicemedarbejdere. 

 

• De tekniskservicemedarbejdere skal ikke mere sortere mælk 

på skolerne. Dermed er det ikke længere muligt for eleverne 

på Virum Skole at bestille mælk.  

 

Skolebestyrelsen er imod, at der bliver sparet ligeså meget på 

børne- og ungeområdet, som på de øvrige kommunale områder.   

 

Skolebestyrelsen er bekymret for, at der bliver reduceret 

specialområdet, herunder læseområdet, da det kan presse 

sammenhængskraften i skolevæsenet.  

 

Skolebestyrelsen bakker op om, at Skolerådet skriver en 

fællesindledning til et høringssvar.  

 

Bo og Jesper er pennefører på høringssvaret fra Virum Skole.  

 

2.2 Revision af kontaktforældrefolderen  

På baggrund af de inputs, der kom på kontaktforældremødet, er der 

grund til en ekstra vurdering af kontaktforældrefolderens indhold. 

Man kan genhøre pointerne fra foredraget her:  

https://www.dr.dk/lyd/special-radio/genstart/genstart-2022-01-01-

00-00-57 

Vi arbejder i mindre grupper til mødet.  

 

Arbejdet udsættes til det kommende skolebestyrelsesmøde.  

 

2.3 Eleverne passer ikke altid så godt på skolens ting, som man 

kunne ønske (opfølgning på indsatser)  

Formanden har skrevet et brev til forældrene på baggrund af sidste 

møde. Er der brug for yderligere tiltag?  

 

Skolens ledelse har en oplevelse af, at det er antallet af ødelagte 

ting er faldet, men at der fortsat ser brug for opmærksomhed på 

området.  

https://www.dr.dk/lyd/special-radio/genstart/genstart-2022-01-01-00-00-57
https://www.dr.dk/lyd/special-radio/genstart/genstart-2022-01-01-00-00-57


Skolens ledelse er også blevet mere opmærksom på, at der i nogle 

tilfælde kan bede om, at forældrene erstatter det ødelagte 

inventar/materiel.  

 

Man kunne have et orienteringspunkt på forældremødet, hvor vi 

minder om, at computerne er skolens ejendom.  

2.4  Mobiltelefoner i skolen  

Skolen arbejder i øjeblikket med klargøring af et pilotprojekt, hvor 

vi ønsker at eleverne har et større nærvær over for hinanden. 

Derfor planlægger vi at indsamle mobiltelefonerne fra 4.-9. klasse i 

undervisningstiden i en prøveperiode. Tiltaget er muligt inden for 

skolens samværsregler.  

 

Der er opbakning til mobilforbuddet i Skolebestyrelsen.  

 

Der skal være klarhed over længden over pilotprojektet og enighed 

om målene, så man kan evaluere.  

Der skal også fokus på skærmene i indskolingen.  

Det vil være fint, at drage eleverne med ind i processen.  

 

Der skal være fokus på de sårbare børn, hvor forældrene har brug 

for at kontakte børnene.  

 

2.5        Timefordelingsplanen 

Skolebestyrelsen vedtog timefordelingsplanen 

 

3 Driftsforhold 

 
3.1 Nyt fra elevrådet 

Elevrådet fik en guidet tur rundt på legepladserne, og hørte om 

tankerne bag de forskellige aktivitetsmuligheder.  

 

De små er meget på de stores legeplads. På skolen diskuteres, hvor 

hvilke elever må være hvor. 

Eleverne er glade for at kunne være i salene.  

Eleverne glæder sig pannabanerne.  

 

Der mangler fortsat nogle enkelte redskaber på legepladsen, og der 

er et lille restbudget, så pengene bliver brugt på ostebanner og der 

skal opsættes pannabanerne.   

 



Nogle elever er skuffede over det visuelle udtryk af legepladsen. 

 

3.2 Henvendelse fra forældre 
En forælder har henvendt sig ang. uhensigtsmæssigt adfærd på 7. 

årgang. Formanden taler med forælderen.  
Skolen har sat ind med ekstra kontakt mellem lærer og elever, for 

at styrke relationen og begrænse den uhensigtsmæssige adfærd.  
 

 

3.3 Meddelelser 

Nyt om ydearealerne ifb. den nye daginstitution.   
Drøftes videre på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

Skolebestyrelsen er optaget af, at Virum Skole bevare det samme 
antal kvm i udeareal. Det er kommunen enig i.  

 
3.4 Eventuelt   

Intet 
 

3.5 Lukket dagsorden  
 

 


